
 

 

 

 

      

 

 

 
 

VERKEERSCOMMISSIE WACHTEBEKE 

Datum: 1 oktober 2019 Locatie: Cultuurhuis (Waaslandzaal) 

Functie / belangengroep 
 

Effectieve leden Plaatsvervangende leden 

Cultuurraad    

Ouderenadviesraad Jean Mussche  

Sportraad William Buysse  

Landbouworganisatie   

Middenstand   

Langelede School   

Sint-Laurens (Dorp & Dr. J. 
Persynplein) 

  

Anders Rosita Remorie  

CD&V   

Open VLD   

N-VA   

Geïnteresseerde inwoners Geert Degrieze 

Overige Tom Raveel (voorzitter), Peter Van Bambost (schepen 
Mobiliteit), Vicky Goossens (secretaris), Mario De Witte 
(lokale politie), 

Genodigd  

Verontschuldigd Lia Bastiaens (Geïnteresseerde inwoner), Guy Van 
Coppernolle (Geïnteresseerde inwoner), Ronny Droesbeke 
(CD&V), Patrick Cools (N-VA), Rudy Lootens (N-VA), Annie 
De Bruyne (Open VLD), Iris Fernandez (Middenstand), 
Hedwig Herman (Landbouworganisatie), Robert Colpaert 
(Landbouworganisatie). 

Agenda 

1. Opmerkingen op het verslag 
2. Vervoerregioraad Gent: Vervoerplan De Lijn & regionaal mobiliteitsplan: stand van zaken 
3. Zwaluwlaan: enkele herinrichtinsvoorstellen/ideeën 
4. Aansluiting OCMW-site (BKO): vragen BKO 

- Zone 20, is er nu al, maar dit eventueel groot op de oprit schilderen? 

- Extra bord ‘spelende kinderen’ 

- De zichtbaarheid van de bko naar de straat toe is nihil door de elektriciteitskabine, 

als net een wagen wil oprijden wanneer de kinderstoet daar is, ontstaan gevaarlijke 

Provincie Oost-Vlaanderen 
Gemeentebestuur Wachtebeke 

Technische Dienst 
Dorp 61 – 9185 Wachtebeke 



situaties. Kan er een versmalling komen zodat er langs de kabine wel passage 

mogelijk is voor de kinderen zonder dat de wagens rakelings langs de kinderen 

passeren (bvb bloembak). 

5. Parallelweg Zuid: gesprekken met AWV 
6. Stand van zaken 

a. Update wegeniswerken 
b. Omgeving Langeledeschool 

Vergadering 

 
1. Opmerkingen op het verslag 

Vraag ruiterrouteplan. Tijdens de vorige verkeerscommissie werden opmerkingen 
geformuleerd omtrent de ruiterroute doorheen het Provinciaal domein en onder het 
viaduct van de E34. De verkeerscommissie heeft in het verleden zijn bezorgdheden geuit 
over dit plan, en er werd toen gevraagd naar een nieuw plan (en tevens de 
terugkoppeling naar de verkeerscommissie). De ruiterroutes werden toen goedgekeurd 
door het college (zonder positief advies van de verkeerscommissie). Dit plan werd niet 
meer teruggekoppeld naar de verkeerscommissie! 

Advies aan het schepencollege: kunnen de gemaakte opmerkingen (route doorheen het 
Provinciaal domein en onder het viaduct van de E34) bekeken worden en kan dit 
teruggekoppeld worden met de verkeerscommissie? 

 
Melkerijstraat. Op het einde van het fietspad in de Melkerijstraat staan regelmatig 
auto’s geparkeerd aan de rechterzijde van de weg waardoor fietsers moeten uitwijken 
naar links. Er werd gevraagd om dit te laten nakijken door de technische dienst. Er 
wordt eerst een fietspad doorgetrokken (dubbele stippellijn), erna gele onderbroken 
belijning tot aan de versmalling. 

Actie: deze werken zijn doorgegeven aan de TUD. Geen verdere actie vereist. 

 
Vraag Motorritten: de verkeerscommissie maakt kenbaar dat motorritten geen thema 
zijn voor de verkeerscommissie, en komt niet meer terug op dit onderwerp. 

Actie: Geen verdere actie vereist. 

 
2. Vervoerregio Gent: Vervoerplan De Lijn & regionaal mobiliteitsplan: stand van 

zaken 
De gemeente Wachtebeke behoort tot de vervoerregio Gent (op de grens met de 
vervoerregio Waasland).  
De vervoerregio werkt momenteel aan een regionaal mobiliteitsplan (vermoedelijk 
opgesteld tegen zomer 2021). Een studiebureau werd aangesteld. Het is de bedoeling 
dat in dit plan de visie 2030 – 2050 wordt bepaald.  
Anderzijds is de vervoerregio bezig met een gelaagd openbaar vervoerplan (2020) op 
korte termijn. Het resultaat is een korte termijn OV-plan, waar zeker nog opmerkingen 
op zullen zijn, deze worden meegenomen op lange termijn.  
Met het gelaagd netwerk wordt bedoeld: 
1. Treinnet; 
2. Kernnet: de verbinding tussen kernen, het parallel rijden met de trein wordt kritisch 

bekeken;  
3. Aanvullend net: ontsluit kleinere kernen en feedert het hogere net; 
4. Vervoer op maat (als alternatief voor bvb belbus). 
Het intrinsiek potentieel (= gewogen vervoersvraag tussen 2 kernen op basis van de 
trajectlengte) wordt als basis voor het netwerk genomen. 
Voor Wachtebeke is het huidige voorstel: 
• Lijn 76: kernnet C 

• Opwaardering spitsfrequentie (30’) ipv 60’ en amplitude uitbreiding. 
• Eindhalte Warande (bediening Puyenbroeck via P1 – niet meer 

zwembad) 
• Geen halte meer o.a. crematorium (Lochristi) 

• Lijn 49: Aanvullend net (Moerbeke-Zelzate) 



• VVR Waasland  
• Schrappen variant Warande en Arcelor Mittal  

• Lijn 73: Functioneel net 
• Spitsritten op schooldagen 
• Eenduidige reisweg tussen Gent en Wachtebeke (bediening Zaffelare 

valt weg) 

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie op de hoogte houden. 

 
3. Zwaluwlaan 

Voor het kruispunt Zwaluwlaan/Merelstraat werden enkele inrichtingsvoorstellen 
doorgestuurd aan de verkeerscommissie. Schepen Van Bambost geeft een korte 
toelichting, maar wenst te benadrukken dat er voor grote infrastructuurwerken geen 
budget is. De politie meldt dat er de laatste 5 jaar 2 ongevallen zijn gebeurd, telkens 
met lichtgewonden (tussen bromfiets en personenwagens). 
 
Voorstel 1:  

 
Bespreking voorstel 1: Dit lijkt niet echt bruikbaar. De getekende situatie is geen 
realiteit. Er wordt gebruik gemaakt van éénrichtingsverkeer met een Kiss & Ride 
achteraan. De school zelf is geen voorstander van een Schoolstraat. De huidige 
inrichting ter hoogte van de school is goed, de meeste problemen worden door de 
ouders zelf gecreëerd (sensibiliseren is belangrijk in dit verhaal).  
 
Voorstel 2: 

 



Bespreking voorstel 2: Grote opmerking op dit ontwerp is dat dit geen veilige oplossing 
is voor de fietser. Er komen extra oversteekplaatsen bij. Is sowieso ook een grote (en 
bijgevolg dure) ingreep. Er kunnen gevaarlijke omstandigheden worden gecreëerd 
komende van Pottershoek, naar Sint-Kruis-Winkel. Er zijn 2 afslagbewegingen voorzien 
(over fietspad). Voor voetgangers is het een lang traject om over te steken. Geen 
oplossing voor fietsers van Warande naar Merelstraat. 
 
Voorstel 3:  

 
Bespreking voorstel 3: Dit voorstel werd uitgewerkt op basis van Google Maps. Men 
behoud het rond punt, maar men zou dit verder uittekenen. Aanvullend heeft schepen 
Van Bambost een doorsteek voorzien voor fietsers (oranje kleur). De fietser moet dan 
wel rugdekking krijgen (tussen Pottershoek en Merelstraat).  
De aantakking met het dubbelrichtingsfietspad blijft wel gevaarlijk. 
 
Alternatief voorstel: 



 
Bespreking alternatief voorstel: Als alternatief wordt gesuggereerd dat al het verkeer 
(incl. Warande) kan aantakken aan een rotonde. Zo wordt de snelheid van het verkeer 
(op Pottershoek en Warande) onmiddellijk afgeremd. Momenteel is dit kruispunt een 
rond punt (voorrang van rechts) en geen rotonde (met ronde, blauwe bord met 3 witte 
pijlen in een cirkel).  
Voor fietsers kan er gekeken worden naar de ruimte die er rond ligt 
(voetpaden/fietspaden). Er zou vanaf de rotonde (naar Wachtebeke centrum) een 
snelheidsbeperking van 30 km/u kunnen worden ingevoerd. Ook het 
dubbelrichtingsfietspad tussen de rotonde en de Pottershoekbrug zou kunnen verwijderd 
worden (zone 30: fietsers op de rijbaan met fietssuggestiestroken). Zo worden enkele 
oversteekbewegingen geëlimineerd.  

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie merkt dat er verschillende 
creatieve ideeën leven omtrent dit rond punt. Het lijkt echter aangewezen om deze 
ontwerpen door een deskundige (bvb. Veneco) verder te laten nakijken. Misschien kan 
er gewerkt worden met een poefopstelling, er wordt echter gevreesd dat belijning alleen 
geen soelaas biedt. 

 
4. Vraag BKO 

Er wordt extra bebording/belijning gevraagd voor de zone 20. De nodige bebording 
woonerf is aanwezig. De wegenis is ook op deze manier ingericht. Extra signalisatie lijkt 
niet nodig. Bebording ‘spelende kinderen’ lijkt een fout signaal te geven.  
Verder wordt er nog opgemerkt dat de zichtbaarheid van de bko naar de straat toe nihil 
is door de elektriciteitskabine. Er wordt voorgesteld of de struiken naast deze kabine niet 
kunnen verwijderd worden. Op deze manier zou er een voetpad kunnen aangelegd 
worden (met een waterdoorlatende klinker) en kan de rij met kinderen veilig het 
kruispunt nemen. Het is misschien ook een optie dat de rij de andere kant van de kabine 
kan wandelen? Dit zou best eens grondig nagekeken worden door de TD. 
Toekomstgewijs kan misschien ook bekeken worden of de rij niet via Meersstraat – Dorp 
kan, maar dit kan pas na de herinrichting van het Dorp (3de fase 
Dorpskernherinrichting). Misschien bieden de nieuwe serviceflats ook wel een oplossing 
(doorsteek via deze tuin?). 

Advies aan het schepencollege: Er wordt voorgesteld of de struiken naast deze kabine 
niet kunnen verwijderd worden. Op deze manier zou er een voetpad kunnen aangelegd 



worden (met een waterdoorlatende klinker) en kan de rij met kinderen veilig het 
kruispunt nemen. Het is misschien ook een optie dat de rij de andere kant van de kabine 
kan wandelen? Dit zou best eens grondig nagekeken worden door de technische dienst. 

 
5. Parallelweg Zuid: gesprekken met AWV 

AWV heeft de gemeenten Sint-Gillis-Waas, Stekene, Moerbeke en Wachtebeke 
uitgenodigd voor een gesprek m.b.t. parallelweg Zuid. Voor het grondgebied van 
Wachtebeke werd voorgesteld om éénrichtingsverkeer in te stellen (in de richting van 
Antwerpen). Dit kan voor Wachtebeke eventueel voor problemen zorgen voor 
landbouwers (toegangen naar percelen). Moerbeke en Stekene kijken naar de inrichting 
van Sint-Gillis-Waas en zouden de parallelweg Zuid willen gebruiken om doorgaand 
verkeer in hun dorpskern te verhinderen. Voor Wachtebeke kan dit een ander effect 
geven. Wachtebeke wenst geen extra verkeer naar Langelede en Ramonshoek. Er wordt 
opgemerkt dat er redelijk wat vrachtverkeer op de parallelweg zit. In eerste instantie 
geeft Wachtebeke aan dat ze geen voorstander is van de overname van deze 
parallelweg. Het onderhoud (maaien, zout strooien, grachten,…) komt dan allemaal bij 
de gemeente terecht. 
In de toekomst zal de Zuidkant ook minder de functie van fietspad hebben, vermits er 
doorheen het Kloosterbos ook een fietspad zal zijn. Nog heel wat onduidelijkheid, en 
Wachtebeke wil oplossingen zoeken, maar nog geen beslissingen nemen die zaken 
kunnen hypothekeren. De gemeente gaat een nieuw mobiliteitsplan opmaken, de visie 
omtrent de parallelwegen kan daarin opgenomen worden.  
Actie: de verkeerscommissie op de hoogte houden 

 

6. Stand van zaken 

a. Update wegeniswerken 

Fietspad Kloosterbos: 
De aanbesteding is afgerond. Werd voorgelegd op de Deputatie. Het is de bedoeling 
in de loop van de maand oktober een coördinatievergadering te beleggen. Aanleg van 
dit fietspad is nog steeds voorzien in het najaar 2019. 
Fietspaden dossier N449 
Dit dossier zit vast (onteigeningen, problemen studiebureau). Het college is de opties 
voor het verdere verloop aan het bekijken. 
Fase 3 Dorpskernherinrichting 
Dit dossier loopt vlot. Werken nutsleidingen zijn voorzien voorjaar 2020. De 
omgevingsvergunning moet nog worden aangevraagd. De aanvang staat momenteel 
gepland eind 2020. 
 

b. Omgeving Langeledeschool 

Ter hoogte van de bocht Cornilstraat werd een spiegel geplaatst. 
In samenspraak met Octopusplan vzw werd er een project ingediend om de 
omgeving voor de Langeledeschool opnieuw in te richten (creëren van een 
poorteffect, met vertoefruimte aan de overkant, de dichtste parkeerplaatsen zouden 
dan verdwijnen). De gemeente heeft een subsidie binnengehaald voor dit project. Dit 
project wordt verder opgevolgd met alle partijen (ook met de buurtbewoners). Deze 
omgeving moet een meerwaarde bieden voor de volledige omgeving. De eerste 
startvergadering is voorzien op 4 oktober.  
Actie: verkeerscommissie op de hoogte houden. Er wordt opgemerkt dat men moet 
rekening houden met het onderhoud na uitvoering van dit project. 

 
7. Varia 

Peene 

Er gingen snelheidsmetingen gebeuren thv Peene. Deze zijn gebeurd. Schepen Van 
Bambost toont de cijfers. Er wordt vastgesteld dat de V85 voor auto’s 83 km/u is en 
voor vrachtwagens 79 km/u. De V85 is de snelheid die door 85% van de automobilisten 
niet wordt overschreden en door 15% wel wordt overschreden, op een weg met verkeer 
in normale weersomstandigheden. Deze regel weerspiegelt de snelheid die een ruime 
meerderheid van automobilisten als redelijk en veilig beschouwt in ideale 
omstandigheden. Schepen Van Bambost vraagt controles aan de politie. Mario De Witte 
neemt dit mee. 



Er wordt ook gevraagd wat er met de kasseistrook gaat gebeuren. Peter Van Bambost 
meldt dat de technische buitendienst zelf de slechtste stukken gaat herstellen. Op 
verschillende locaties zouden er biggenruggen geplaatst worden. Er wordt opgemerkt dat 
biggenruggen niet aan te raden zijn (ook gevaarlijk voor valpartijen bij fietsers). Paaltjes 
zijn een veiliger alternatief.  

Advies aan het schepencollege: De verkeerscommissie meldt dat betonblokken plaatsen 
in de kasseistrook af te raden is. Paaltjes zijn een veiliger alternatief. 

 
Stationsstraat 

In het verleden werd reeds in de verkeerscommissie gevraagd naar een tonnageverbod 
in de Stationsstraat. Volgens de herinrichting van het kruispunt Stationsstraat – 
Axelsvaardeken – Ramonshoek hoort geen vrachtverkeer thuis in de Stationsstraat. Een 
tonnageverbod zou daar op zijn plaats zijn. Het is de bedoeling dit tonnageverbod in zijn 
geheel opnieuw te bekijken (nieuw mobiliteitsplan). 

Advies aan het schepencollege: In het kader van het opmaken van het nieuw 
mobiliteitsplan wordt gevraagd om deze opmerkingen mee te nemen. 

 
 
De volgende verkeerscommissie gaat door op 18 februari 2020 om 19u30 in de 
Waaslandzaal (Cultuurhuis).  
 


